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Formand 
 

 Peter Michael Wester 5114 1976 
 Vagtelvej 1, 3060 Espergærde formand@as-kbh.dk 
 

Kontor 
 

 Ved kassereren (se herunder) kontor@as-kbh.dk 
 

Hjemmeside http://www.as-kbh.dk 
 

Kasserer 
 

 Bo Scheibye 2335 6822 
 Stenløkken 60, 3460 Birkerød kasserer@as-kbh.dk 
   Giro 5033551 
   Reg. nr. 1551 konto nr. 5033551 
   MobilePay nr. 10652 
 

Høje Sandbjerg 
 

 Lejren: Høje Sandbjergvej 12, 2840 Holte 
 

 Inspektør: Birger Hoff 4586 7655 / 2530 7655 
  Ved Højmosen 133, 2970 Hørsholm sandbjerg@as-kbh.dk 
 

   Assistent: Lars Worsaae 3965 4612 / lars.worsaae@gmail.com 
  Udlejning: Birger Hoff Se ovenfor 
  Fakturering: Anders Poulsen 5181 5751 / avpoulsen@mail.dk 
 

Redaktion & historie 
 

 Ansvarshavende redakteur 
 

  Erling Heidler 2037 7717 / 4817 0017 
  Byparken 56, Blovstrød, 3450 Allerød redakteur@as-kbh.dk 
 

AS Aarhus 
 Kåre Janussen 2296 3119 
  http://www.as-aarhus.dk 
 

Sektioner og medlemmer 

 Ansvarlige for, at stof, som ønskes bragt i bladet, bliver afleveret til redakteuren 
inden deadline. 

 Tekst og billeder bedes leveret i læsbar elektronisk form. 

 Billeder bedes leveret i så høj opløsning som muligt. 
 

Stof til blad nummer 2023-3 senest den 26. august 2023. 

(Afleveret til postvæsenet den 23. maj 2023) 

Tryk og forsendelse: DDP - din distributions partner Aps, Smidstrupvej 11, 4230 Skælskør 

 
 

Ændringer til navn, adresse, telefon, mailadresse 

og evt. udmeldelse skal meldes til kontoret. 
  

mailto:formand@as-kbh.dk
mailto:kontor@as-kbh.dk
http://www.as-kbh.dk/
mailto:kasserer@as-kbh.dk
mailto:lars.worsaae@gmail.com
mailto:avpoulsen@mail.dk
mailto:redakteur@as-kbh.dk
http://www.as-aarhus.dk/
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Nr. 2 - Juni 2023 - 87. årgang 
 

Forsiden: Tre formænd - se side 19 
 
 

 

Tag børn, børnebørn,  

oldebørn, familie og ven-

ner med til en  

hyggelig aften 

på Bjerget 

fredag 23. juni  

kl. 18.00 
med 

 

 Snobrød og spil til børnene 

 En lille tur til Toppen 

 Lækker 3 retters menu - kl. 19 

 Hyggeligt selskab 

 Bål og båltale 

 Midsommervise og 

 Afslutning ca. kl. 22 ? 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

   Sct. Hans  

aften 
 
 

 

Pris: Kun kr. 75,- + fluider / børn under 16 år gratis 

Tilmelding til spisningen senest 14. juni til  kontor@as-kbh.dk 
 

Hvis du har vanskeligt ved at komme til Bjerget, så kontakt os, så vi kan hjælpe. 
 
 

 

 
 

 
 

 
Første gang AS holdt Sct. Hans  

aften på Bjerget var i 1958. 
 

    Dvs. for  siden. 65 år

Bålet var dengang på sletten  

foran Barfredstenen. 

 

 

 
 Første Sct. Hans bål tegning i AS-bladet - 1959. 

  

Båltale: Finn Gjersøe - se side 5 

mailto:kontor@as-kbh.dk
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 Aktivitetsoversigt 2023 
 

8. juni 16.00 Sektionerne Terrænskydning Se side 11 Bjerget 

10. juni  Feltsport Træning - afstand/kortlæsning Sjælland 

10. juni 19.00 Skydning Sidste skydedag DGI-byen  

17. juni  For/Sky/Fsp AS - P7/SKIF Revingehed 

23. juni  18.00  Foreningen  Sankt Hans aften Se side 3 Bjerget 

24. juni 13.00 Skydning Sidste langdist. skydedag før ferien SKAK-huset / KSC 

August 13.00 Skydning Sæsonstart - langdistance SKAK-huset / KSC 

23. august  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde 

September 16.55  Gymnastik  Sæsonstart Korsager Skole 

September 19.00 Skydning Sæsonstart - kortdistance DGI-byen 

21. og 28. sept. Feltsport Biathlon skydning Bjerget / Dauglykke 

30. september Feltsport Biathlon orientering Bjerget / Rude Skov 

Sept./okt.  Skydning Universitetsmatch ? 

Oktober 13.00 Skydning Sidste skydedag SKAK-huset/KSC 

1. november  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde 

2. december 10.00 Feltsport Bøftur  Bjerget / Rude Skov 

3. december  Hjemmeværn Bøftur  Bjerget 

December 16.55 Gymnastik Juleafslutning  Skolen / Privat 

December 19.00 Skydning Juleafslutning  DGI-byen 
 

2024 

Januar 14.00 Foreningen Nytårskur  Bjerget 

Januar  Gymnastik Sæsonstart Skolen 

Januar  Skydning Sæsonstart - kortdistance DGI-byen 

6. februar 18.00 Feltsport Årsmøde Bjerget 

11. februar 15.00 Foreningen Kranseophængning  Christiansborg 

Februar  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde 

Marts   Skydning  Sæsonstart - langdistance SKAK-huset / KSC 

April  Feltsport Intro Biathlon Orientering. Bjerget/Rude Skov 

April  18.30 Foreningen Spisning    Bjerget 

 19.30 Foreningen  Generalforsamling    Bjerget 

4. maj   Feltsport  Klubmesterskab: O-løb  Bjerget/Rude Skov 

Maj  Foreningen Intro-dag for nye medlemmer    Bjerget 

Maj  16.55  Gymnastik  Sommerafslutning Skolen / Bjerget 

Maj  Bestyrelsen Bestyrelsesmøde 

Maj  Feltsport Træning - feltpistolskydning Kalvebod 

Juni  Feltsport Terrænskydning (intern konk.) Bjerget 

 
 

Reservér allerede nu datoerne i kalenderen 
 

 

 

Bladet kan også ses på www.as-kbh.dk et par dage efter deadline. 
  

http://www.as-kbh.dk/
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Runde fødselsdage       Til lykke 

4150 Betina Lynnerup   

    Warming 17. juni 45 år 

4241 Christian Bergqvist  17. juni 50 år 

4518 Ejvind Sandal  17. juni 80 år 

4300 Lars Vinther-Madsen 21. juni 50 år 

4791 Carsten Elhøj 28. juni 60 år 

4720 Nils Smedegaard 

   Andersen 8. juli 65 åt 

4505 Jeppe Ammitzbøll  11. juli 50 år 

4398 Julie Ziersen 14. juli 40 år 

3717 Carsten Ivar Pedersen 23. juli 75 år 

 

3819 Peter Reimesch  

  Koefoed 23. juli 75 år 

3464 Leif Andrew Rump  2. aug. 60 år 

3745 Finn Scheibye  10. aug. 75 år 

4662 Olivia Silke Riber  

  Houen 10. aug. 20 år 

3801 Birger Hoff  16. aug. 80 år 

4674 Runa Hartmann 

  Rosenkvist 27. aug. 15 år 

3859 Lambert K. Sørensen 3. sep. 70 år 

4781 Patrick Munk Welford 11. sep. 35 år 

 

 

  
 

 

 

 

 
 
 
 
 

Sct. Hans aften 

 
Årets båltaler er et nyt medlem - velkommen til AS: 

4807  Finn Gjersøe 

Finn er 67 år og ingeniør fra 1985, men hans karriere har 
primært været i HR med stillinger som manager, direktor, 
partner og medejer i flere kendte virksomheder. 

Han har siden 2013 været ejer af Finn Gjersøe og Co, 
som skaber forbedret samarbejde, synergi og forståelig 
strategi i virksomheder i Danmark, Europa og Afrika. 

Der har været flere aktive AS’ere i familien. Den mest kendte var 

448  Aage Gjersøe, som er Finns morbror og gudfar 

 1939-69:  Medlem i AS 

 1942-43:  Kjæft LI 

 1944:  Sekretær 

 1944-45:  Idrætsinspektør 

 1948-49:  Afdelingsforstander i Terrainsportsafdelingen 
 

 
  

 
 

Fotografer til dette nummer: Christian Saxe, Søren Andersen, 
Patrick Munk Welford, Viggo Neble Jensen, Morten Hammer,  

Formanden, Sandbjerginspektøren og Redakteuren 
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Afdøde 
 

 3879 Peer Ernsted April 2023 
 

   Æret være hans minde 
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Referat af generalforsamlingen 

26. april 2023 
 

Dagsorden til AS generalforsamling jf. foreningens vedtægter § 28, stk. 3. 
 

1. Valg af dirigent.  

2. Formanden aflægger beretning.  

3. Kassereren forelægger det reviderede regnskab til godkendelse.  

4. Behandling af indkomne forslag.  

5. Kassereren forelægger budget til godkendelse.  

6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8.  

7. Valg af bestyrelse, jf. § 11.  

8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant, jf. § 25.  

9. Valg af repræsentanter til organisationer uden for Akademisk Skytteforening.  

10. Eventuelt.  

 
Ad 1. Valg af dirigent. 
  
Formanden foreslog 3740 Erling Heidler som 
dirigent, hvilket blev godkendt.  

 Dirigenten fastslog generalforsamlingens 
lovlighed jf. vedtægternes § 28, stk. 1. 

 Dirigenten konstaterede, at sekretæren 
4682 Søren Andersen var udpeget som 
referent. 

 Ved optælling konstaterede dirigenten, at 
der - jf. vedtægternes § 30 - var mødt 19 
stemmeberettigede medlemmer. 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Ad 2. Formanden aflægger beretning.  

 
Dirigenten konstaterede, at den fulde ordlyd af 
formandens beretning havde været lagt ud på 
hjemmesiden i 16 dage. Den havde således 
været tilgængelig for alle i god tid forud for 
generalforsamlingen. 
 

 Han forudsatte, at alle havde læst den, og 
kunne derfor godkende både proceduren og 
generalforsamlingens lovlighed. Han forespurgte, om der var bemærkninger til dette, og da det ikke var tilfældet, gav han ordet til formanden. 

 
Bilag (side 29-34): Formandens beretning, 
som lagt ud på hjemmesiden 10. april 2023. 
 

 Der var ingen spørgsmål til beretningen. 
 

 Formanden fremførte følgende suppleren-
de præsentation med understøttende plancher: 

 

 

Sct. Hans aften 

Se side 3 og 5 
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 Beretningen er udsendt på forhånd som 
meddelt i AS bladet og ved indkaldelsen. Jeg 
forventer, at deltagerne har læst beretningen, 
og der vil efter min kortfattede redegørelse for 
forhold, der er nævnt i beretningen, være mu-
lighed for at stille spørgsmål til den udsendte 
beretning og mit indlæg.  
 
 Den udsendte beretning følger det format, 
der er brugt tidligere.  
 
 Inden jeg lægger ud, vil jeg bede forsamlin-
gen rejse sig og mindes:  
 

 2077 Per Gösta Heikel Vinther,  
 

 Medlem siden 1945 - major ved Livgarden - 
ansvar for kortlæsning ved AS-Livgardens 
feltsportskonkurrencer. 
 
 Æret være hans minde. 
 

 
 
 Skydesektionen har medlemsfremgang, øv-
rige sektioner står stille eller har sågar tilbage-
gang. Jeg har naturligvis spurgt Finn, hvad det 
er de gør så godt; to ting; når man googler 
skydning, kommer man til AS-hjemmesiden, og 
sektionen følger aktivt op på henvendelser. 
 
 Sektionen har i tillæg en aktiv Facebook 
side, imponerende resultater og nye aktiviteter 
xxxxxx 

startes op. Jeg har noteret, at Christian Ban-
now i 2023 har startet træningslektioner for rif-
felskytter. 
 
 For alle sektioner gælder det, at aktiviteter-
ne drives af ildsjæle. De er få, og flere bør 
hjælpes ind i kredsen for dermed at sikre dels 
fornyelse og dels, at foreningens aktiviteter kan 
fortsætte. 
 

 
 
 Sektionerne har i 2022 fortsat deres aktivi-
teter. Feltsports- og skydesektionen har udover 
klubaktiviteterne været aktive i konkurrencer på 
lokalt, nationalt og internationalt niveau. Flot 
gået. Jeg ser det som en naturlig ting, at for-
eningen ”flager”, og vi sammen kan ”ride” med 
på den bølge, som et godt resultat giver. 
 
 Gymnastik. Ja, de fortsætter med gymna-
stikken to gange ugentlig i sæsonen. De kan 
selv konstatere, at det holder den hos os alle 
fremadskridende aldringsproces på afstand. 
 
 Sct. Hans aften. Her har næstformanden 
taget ”teten”, og programmet har udover det 
sædvanlige fået et snit, der også giver den yng-
re kreds og børn lyst til at deltage. 
 
 AS-P7 kom i gang i 2022 efter at have væ-
ret lukket ned i en årrække (1920-21). Datoen 
for 2023 er kendt, 17. juni, så sektionerne bør 
snart begynde at gøre opmærksom herpå. 
 
 Nye aktiviteter er på vej, og ønsket er, at 
disse bibringer de nye et kendskab til Høje 
Sandbjerg og de helt unikke muligheder, som 
lejren giver, og kendskab på tværs i foreningen 
og prøve discipliner, som ligger indenfor det, 
AS beskæftiger sig med. 
 

 
(Referatet fortsættes på side 24) 
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Akademisk Skytteforenings 
ÆRESMEDLEMMER   

 
I vedtægternes § 6 står 
 

 Som æresmedlemmer med rettigheder 
som aktive medlemmer kan udnævnes 
personer, som i særlig grad har gjort sig 
fortjent hertil, når en generalforsamling 
efter indstilling fra bestyrelsen godkender 
dette. 

 

 Dem har vi mig bekendt ikke haft mange 
af, og det skal man heller ikke have. Faktisk 
har der vist kun været 2, og de havde begge til 
fælles, at de var aktive under krigen og besæt-
telsen, og begge havde haft titlen Høje For-
mand. 

 
 
 
598 
Martin 
Guldbrandsen 
 

 Født 6. februar 1893. 

 Blev medlem 1912. 

 Karriere i Korpset. 

 Korpsfører 1926-33. 

 Bestyrelsesmedlem fra 1917  
     som gymnastikinspektør og kasserer.  

 Høje Formand XXI 1942-52. 

 Æresmedlem 1963, da han fyldte 70 år. 

 Hypotekforeningsdirektør. 

 I bladet beskrives han ved sin afgang 
som formand således: ”- - - rige Evner, 
Erfaringer og altid vaagne og trofaste 
Skyttesind, ligesom - - - hans opmun-
trende Talegaver”. 

 Jeg kendte ham fra AS-P7 konkurren-
cerne, hvor han overrakte præmierne. 
Det var meget underholdende, og der var 
altid morsomme og sarkastiske bemærk-
ninger til alle; men det tog tid - meget 
lang tid - op til 1½-2 timer. 

 Martin døde 12. februar 1979. 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

396 Ole Schmidt 
 

 Født 13. januar 1901. 

 Blev medlem 1920. 

 Karriere i Korpset. 

 Aktiv i  modstandsbevægelsen. 

 Afdelingsforstander 1948-65 
     i Terrainsportsafdelingen. 

 Medlem af bestyrelsen fra 1961  
     som sekretær og næstformand. 

 Høje Formand XXIV 1965-71. 

 Sandbjerginspektør 1971-81. 

 Æresmedlem 1980. 
 Købmand & direktør. 

 Jeg kendte ham personligt, og vi har en fin 
lille elfenbenselefant (fra den tid, hvor han-
del med elfenben var tilladt), som han gav 
mig som tak for, at vi i 1980 tog en gave 
med til Sri Lanka til en af hans venner - 
købmanden i Bentota. Jeg husker, at han 
blev lidt skuffet over at høre, at købman-
den havde inviteret os hjem til frokost. Så-
dan en invitation havde han aldrig fået. 

 Ole døde 26. november 1981. 
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487 Poul Wilhelm Liebst 
  

 Han bør - om end ikke som æresmedlem - 
alligevel nævnes i denne sammenhæng. 

 Født 13. november 1985. 

 Blev medlem 1904.  

 Karriere i Korpset og senere aktiv i 
     gymnastikafdelingen og Hjemmeværn. 

 Han deltog på det danske skyttehold i  
     de Olympiske Lege i 1908 i London. 

 Civilingeniør. 

 Han var kendt som flittig gæst til Bjergets 
arrangementer og for at være meget til-
trukket af de unge kvindelige deltagere - 
men på en positiv måde og slet ikke 
krænkende, som sådan interesse synes at 
give anledning til i dag. 

 Når han bør nævnes her, skyldes det en 
lille episode under generalforsamlingen i 
1980. Jeg sad ved siden af ham med ryg-
gen mod væggen til venstre i undermes-
sen, hvor han altid sad. Da Ole modtog 
udnævnelsen til æresmedlem, blev hans 
reaktion beskrevet i referatet som ”Ole 
Schmidt takkede rørt”. Og det må man 
nok sige - så ”rørt”, at det fik Liebst til at 
rejse sig og udtrykke sig nogenlunde så-
ledes: ”Når den unge Ole, som jeg modtog 
som rekrut i 1920, ikke selv kan finde ud 
af at holde en ordentlig takketale, så kan 
jeg hjælpe ham”, hvorefter han - 95 år og 
helt uforberedt - gjorde detaljeret rede for 
Oles karriere, som den er beskrevet her. 

 Han indstiftede i 1984 ”P.W. Liebst’s port-
vinslegat” til næstældste jubilar på Bøftu-
ren, fordi han syntes, at det var synd for 
888 Petri, som var næstældst, at han al-
drig fik noget, fordi Liebst selv - som æld-
ste deltagende jubilar - altid fik ”Rasch’s 
rødvinslegat”  

 Liebst døde i en alder af 98 år 23. oktober 
1984, så han nåede ikke selv at overvære 
den første udlevering af portvinslegatet. 

 Og Petri fik således aldrig portvinslegatet, 
men kunne i stedet modtage rødvinslega-
tet i adskillige år indtil 1992, hvor han selv 
afgik ved døden. 
 

3740 
Tegninger: 2525 Bjørn Westh 

 
 

 

  
 

 

 

  

        Det er altid interessant at hø- 
      re. hvad medlemmerne mener. 

 

              Så derfor vil vi - som noget nyt - i 
            de kommende numre have en rubrik 
          som denne, hvor medlemmerne invi- 
        teres til at komme med korte indlæg, 
      kommentarer,  forslag,  spørgsmål,  
    klager, billeder, oplevelser el.lign. 
 

   Indlæg kan bringes anonymt, men  
 redakteuren skal kende indsenderen. 

 

Indlæg skal indsendes til redakteuren 
i god tid før næste blads deadline, så 
han kan nå at indhente eventuelle svar. 
 
 Redakteuren forbeholder sig ret til: 

 at forkorte et for langt indlæg, eller 
 bringe det på anden måde, 

 at supplere med evt. svar, og/eller 

 i sjældne tilfælde at afvise et indlæg. 

I så fald vil indsenderen mod-
tage en skriftlig begrundelse. 
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Intro-dag for nye skytter 
7. maj 2023 

 
Søndag 7. maj afholdt foreningen et introarran-
gement for nye skytter. Formålet med dagens 
arrangement var at introducere nye skytter til 
Høje Sandbjerg, disciplinen feltsport samt for-
eningens historie. Fem skytter mødte op på Hø-
je Sandbjerg, som præsenterede sig fra sin 
bedste side med forårssolen skinnende fra en 
skyfri himmel. 

 
 Efter en kort velkomst ved Høje Formand 
blev skytterne introduceret til dagens program: 

 Skydning med luftriffel. 
 Håndgranatkast. 
 Orienteringsløb. 

 
 Første øvelse var prøveskydning med luftrif-
fel. Under vejledning af undertegnede fik skyt-
terne lov til at skyde med foreningens luftrifler 
mod forskellige mål. 
 
 Umiddelbart lød håndgranatkast som en 
overkommelig disciplin, men flere af deltagerne 
måtte hurtigt sande, at det kræver både styrke, 
koordination og præcision at ramme et vindue 
eller et skyttehul. I dagens anledning var måle-
ne anbragt på 10 meters afstand for ikke at 
skræmme eventuelt nye feltsportsudøvere bort. 
Skyttehullet var en udfordring for alle. Kun et 
par enkelte granater havnede indenfor målet. 
Vinduet derimod var der mere held ved. Enkelte 
deltagere fik det til at se lidt for let ud - nærmest 
som om de havde trænet andetsteds. 
 
 Efter håndgranatkast var det tid til at få pul-
sen op. Dagens O-løb bestod af 11 poster, hvis 
formål og placering var at vise både Høje 
Sandbjergs natur, størrelse og ikke mindst nog-
le af mindesmærkerne, der er placeret rundt 
omkring på området. Christian Saxe instruerede 
i at finde Nord-retningen - uden brug af kompas 
- og så var det ellers op til de enkelte at forsøge 
sig med kortlæsning og navigation. Det skulle 
snart vise sig at give udfordringer for alle delta-
gerne. Post 1 blev hurtigt fundet, men derefter 
havde Nord åbenbart flyttet sig, så det kun var 
xxxxxxx 

 
 

 
 

 
 

 

  



11 
 
heldet og Christians snarrådighed, der sikre-
de, at post 2 ikke var nedtaget, inden løberne 
fandt den. Ruten var estimeret til 1.4 km, men 
der blev målt 1.8 km på mit GPS ur. Under-
vejs dukkede endnu en regel frem. En at lø-
berne måtte sande, at hvis man springer en 
post over og klipper forkert i kortet, ja så skal 
man tilbage og tage posterne i korrekt række-
følge. Det koster både tid, sved og kræfter. 
Især når det er post 3, man mangler. Ingen 
blev dog væk i naturen, og efter en kort pause 
med mulighed for at få pulsen i ro, var det tid 
til skydning igen. 
 
 

 10 skud liggende mod mål på 8 m afstand. 
Det gik fint for de fleste med 8 træffere som mak-
simum. Korn, kærv og ringsigtemidler er noget 
anderledes end en riffelkikkert. 
 
 Efter gennemførsel af de 3 discipliner spiste 
vi vores medbragte madpakker, mens formanden 
fortalte om foreningen og dens forskellige aktivi-
teter. Til sidst fik vi ved Sandbjerginspektøren et 
kort oprids af foreningens historie med efterføl-
gende rundvisning i bygningerne. 
 

4092 Carsten Trebbien 

 

 

 

 

 

 
           
 
 

 

TERRÆNSKYDNING PÅ HØJE SANDBJERG 
TORSDAG 8. JUNI 

 
 

Sektionerne dyster 8. juni i en konkurrence 
på pistol og biathlon salongevær. Konkur-
rencen gennemføres fra kl. 16, og inspek-
tørerne fra de respektive sektioner udtager 
deltagerne, der skal repræsentere de en-
kelte sektioner. 
 

Hvis du gerne vil deltage eller virke 
som hjælper - og dermed opleve 
den gode kammeratlige stemning, 
skal du senest 30. maj melde dig til 
den sektion, du er indmeldt i.  

  

 
 

Som deltager er prisen 75 kr - hvis du udpeges som hjælper, er prisen 0 kr. 

Dette inkluderer et aftenmåltid m/ en øl/vand.  
 

Deltagerne får besked via mail efter d. 2. juni. 
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Ved fælles hjælp lykkedes 
det (set fra venstre) 
 

 Ulf Scheibye,  

 Niels-Erik O. Hansen,  

 Birger Hoff,  

 Peter Werling,  

 Peter Wester og  

 Carsten Sveding  
 

at sætte det gamle telttag 
over stativet i gårdhaven. 
Bo Scheibye og Lars Wor-
saae deltog også. 

 
 

For de gamle som faldt - - - 
- - - kommer forhåbentlig nye overalt. 

 
Da foreningen i 1915 fik øvelsesområdet ved Høje 
Sandbjerg blev det brugt til græsning for kvæg. Det 
var åbent land med nogle nyligt plantede bøgelunde. 
Da kvæget forsvandt, sprang terrænet i skov. Blandt 
de første træer var birk og kirsebær, og de ældes 
hurtigt. Birk lever gerne 60-70 år, men kan blive 100 
år gamle. De oprindelige birke på grunden er derfor 
de sidste årtier faldet for vinterstormene. På billedet 
ses en typisk gammel birk, som stod oppe ved nord-
vestlågen.  
 

 For en måned siden fik et blæsevejr den til at 
hælde - godt hjulpet af den megen nedbør, som holdt 
jorden våd. Senere har vinden skubbet videre, og nu 
ligger den tungt over en mindre birk. Kun få af dens 
rødder er stadig virksomme. og om kort tid vil den 
begynde at rådne til glæde for insekter og småkravl.  
 

 Der er dog rigeligt med døde birkestammer i 
skovbunden, så opskæring af dele af træet til bræn-
de vil være Sandbjerginspektionens plan i den kom-
mende tid, mens træet endnu kan bruges. 

3801 Hoff   

 
 

 
 

Væltet birk 
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Ny portlåge på 
Høje Sandbjerg 

 
Som et resultat af indbruddet i 
Høje Sandbjerg lejren i januar 
måned besluttede foreningens 
bestyrelse flere tiltag, blandt 
andet 
 

 at sikre en del af lejren med 
elektronisk overvågning og 
alarmer og 

 at sætte lås på porten, så 
det  blev   vanskeligere  at  

 

køre bort  med genstande, 

 
 
var et hårdt arbejde, da stedet er fyldt med 
rødder og sten. Billedet viser Bo Scheibye og 
Lars Worsaae lægge kræfterne i. Men ved fæl-
les hjælp lykkedes det. Den gamle Massey-
Ferguson traktor var tillige nyttig. Samtidigt 
valgte vi at male stolperne gule, så de passer 
til med lejrens gule facader. Skiltet med ”Aka-
demisk Skytteforening” er ligeledes blevet re-
noveret, så nu mangler der blot husnummeret 
”12”, som vil blive sat med sorte tal på den 
venstre stolpe. 
 

 Alt i alt et vellykket indgangsparti vi er stol-
te af. 

3801 Hoff 
 

da vejen gennem portlågen er den eneste 
mulighed for at komme ind og ud med køre-
tøjer. 

 

 Begge tiltag er nu gennemført. 
 

 Den gamle port var i en sådan forfatning, at 
renovering ville blive kostbart, og det ville fort-
sat være vanskeligt at sætte lås på den. Derfor 
valgte vi at anskaffe en ny port, bygget op på 
samme måde som den gamle, dvs. at bruge 2 
låger og at åbne og lukke dem manuelt. Men 
porten skulle udrustes med en elektrisk lås. På 
billederne kan på den højre stolpe ses det lille 
tastatur, som kræver en indtastet kode, for at 
kunne åbnes. Når tastaturet viser, at koden er 
korrekt med en grøn ikon, kan lågen åbnes in-
denfor et halvt minut, hvorefter den atter går i 
låst tilstand. Når lejren forlades kan porten blot 
smækkes i. På grund af elektronikken er det 
muligt for Sandbjerginspektionen at lave mange 
koder. Nogle som f.eks. anvendes af forenin-
gens medlemmer, kan bruges længe. Andre 
som f.eks. skal anvendes af håndværkere eller 
kunder, gives en kort og passende levetid. 
Fremstilling af koder og fordeling til medlem-
mer, som har behov for at komme på øvelses-
terrænet eller måtte ønske det, vil foregå via 
personlig mail. 
 

 Hele indgangspartiet har længe været pro-
blematisk. Rudersdal Kommune har afskaffet 
de hidtidige stativer med affaldssække og ind-
ført forskellige rullende affaldsbeholdere. In-
spektionen valgte derfor at fremtidssikre plad-
sen ved at lægge fliser på et større område og 
sådan, at beholderne kan køres direkte ind. Det 
xxxxxxxx 
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Introduktion til Biathlon Orientering 
i strålende solskin !! 

 

  
 

Velkomst ved Peter Wester 
 

  
 

Instruktion ved Birger Hoff og Carsten Sveding 
 

  

Den 22. april 2023 gennemførte felt-

sportssektionen i flot solskinsvejr, ca. 18 
grader, glade deltagere og med en arran-
gementskomite med styr på sporten ”Bi-
athlon Orientering” årets første aktivitet.  
 
 I feltsportssektionen var det et arran-
gement, som havde ligget i ”skuffen” 
gennem flere år, men med indkøb af to 
ekstra Korvinen mål og et udvidet samar-
bejde med bl.a. Allerød Orienteringsklub 
var incitamentet skabt til at få arrange-
mentet på plads.  
 
 Forventningerne fra arrangements-
komiteen, ja, nok især stævnelederen, til 
antallet af deltagere var store. Allerød og 
Søllerød orienteringsklubber, Den konge-
lige Livgarde og naturligvis feltsportssek-
tionen i AS var inviteret med et max. på 
10 hver. Begge orienteringsklubber var 
godt repræsenteret. Allerød Orienterings-
klub sendte de unge, og Søllerød Orien-
teringsklub havde valgt at stille med de 
garvede, erfarne herunder bl.a. forman-
den og lederen af breddetræningen. Fra 
AS og udefra stillede flere med viden om 
det skydetekniske, men med et yderst 
ringe eller ingen kendskab til O-kort og 
Rude Skov. For nogen af orienterings-
klubbens deltagere var det et 1. gangs-
møde med et skarpt våben.  
 
 Denne udfordring gjorde, at deltager-
ne efter modtagelsen blev opdelt i mak-
kerpar, én med kendskab til skydevåben 
og én uden. For alle startede dagen med 
en kort introduktion til dagens program og 
derefter gennemgang af sikkerhed og 
brug af biathlon våbnet. Denne del var - 
som følge af flere deltageres begrænsede 
forudsætninger - tidskrævende. Herefter 
fulgte indskydning og klargøring til såvel 
skydning som O-løb.  
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 Efter denne - for nogen - lidt omfat-
tende introduktion var det nogle ”tændte 
deltagere”, der fire ad gangen blev sendt 
afsted.  
 
 Løbet forud for 1. og 2. skydning var 
en knap 400 m. lang kuperet rundstræk-
ning. Herefter skydning, og såfremt må-
let ikke var truffet, en strafrunde.  
 
 Efter 2. runde og evt. strafrunde et 
O-løb, hvor deltageren blev sendt af sted 
på  et én af distancerne 4.9 km., 3,5 eller 
2,8 km. Længden var afhængig af delta-
gerens forudsætninger og oplyste tider 
per kilometer.  
 
 Alle kom i mål - en enkelt dog meget 
sent, da den pågældende på et tidspunkt 
havde forvildet sig udenfor kortet og stod 
på en nærliggende golfbane. Ja, ikke 
særligt sjovt, men som feltsportsinspek-
tøren ville have udtrykt det: ”en erfaring 
rigere”! 
 
 Nyd billederne - og når næste gang 
udbydes, så meld dig. 
 

Du kan blive ”rig på erf…..” 

 
Stævnelederen 
Peter M. Wester 

 

  
 

Starten er gået for de første fire 
 

  
 

Efter løb to 

 
 

 

 
Feltsportssektionen har anskaffet sig 
endnu 2 af de kendte finske målarran-
gementer til biathlon konkurrencer op-
kaldt efter skaberen Kurvinen. Skiverne 
ankom i slutningen af marts, hvor de 
blev prøvesamlet og kontrolleret af  

 

 Carsten Sveding,  

 Høje Formand og  

 Sandbjerginspektøren.  
 

Skiverne er, sammen med de 2 vi alle-
rede havde, placeret i Villaen. Sektio-
nen anvendte skiverne første gang ved 
introduktionsstævnet den 22. april, som 
er beskrevet på disse sider. 
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Deltagerne - fra venstre 
 

Peter Werling  

Søren Andersen 

Thomas Andersen 

Aksel Iversen  (banelægger) 

Niels-Erik O. Hansen 

Nicholaj Wester 

Peter Wester  

Christian Saxe  
 

  Kun til frokost 
 

Lorna og Erling Heidler  

Mie og Birger Hoff  

Lise Hansen 

Bente og Peter Bjørn Jensen 
 

 er tidligere klubmestre 

 
Klubmesterskab orienteringsløb 

6. maj 2023 
 
Efter en afslappende ”sidste” Store Bededag 
stod det på orienteringsløb på Høje Sandbjerg. 
Jeg kunne huske alt fra sidste gang og var der-
for begejstret efter at blive inviteret til endnu et 
klubmesterskab.  Mon ikke jeg var blevet bedre 
siden sidst? Det var sætningen, der konstant 
prægede mig lørdag morgen. Personligt synes 
jeg, at det var lidt tidligt, og det undrede mig, 
hvordan alle de ældre herrer havde så meget 
energi klokken 10 om morgenen. Da min far 
(Peter Wester) og jeg ankom, blev vi mødt af al-
le de andre. Der var en vis begejstring, da sølv-
tøjet og trofæerne blev hevet op af diverse ta-
sker. Det var ikke for sjov længere. Da jeg kig-
gede på pokalen, lagde jeg mærke til alle de 
forskellige navne indgraveret. Det viste gode 
tegn, for det betød, at det var enhver deltagers 
mulighed at vinde.  
 
 Kunne det mon være min tur? Personligt var 
jeg lidt skeptisk. For selvom jeg havde været i 
militæret og løbet en del orienteringsløb, var jeg 
blevet nok så rusten på en allerede svag fær-
dighed, at læse kompas. Som du selv kan reg-
ne ud, er det ikke det bedste, når orienterings-
løb er så afhængigt af kompas og kortlæsning. 
Min strategi var simpel. Løb efter stier og brug 
mindre tid på kortlæsning, så skal hurtigheden 
xxxxxxx 

nok slå den kortere vej. I det mindste på den 
måde, var jeg sikker på. 
 
 Jeg var nummer 3 i startrækken. Den før-
ste var Christian Saxe, og det var tydeligt at 
han var favoritten. Det havde min far i hvert 
fald også sagt. Jeg så ikke starten, men stod 
sammen med alle andre inde i mødelokalet. 
Det undrede mig lidt at ingen varmede op, men 
det havde nok lidt indflydelse, at det var så tid-
ligt, som det var. Den næste der blev sendt af-
sted var NEO, som, jeg vidste, var rigtig garvet 
indenfor kortlæsning. Jeg havde erfaret sidste 
gang, at det var lige meget hvor stærkt jeg løb, 
så kunne jeg ikke nå til næste post hurtigere 
end NEO. Det håbede jeg, at jeg kunne denne 
gang. 

 
 30 sekunder før starten spurgte Aksel, om 
jeg har nogle spørgsmål, og det går op for mig, 
at tiden er inde. Mit hjerte begynder at banke 
og adrenalinen begynder at pumpe. Jeg får mit 
kort, og ud spæner jeg. Måske endda lidt for 
hurtigt i forhold til, at jeg laver en kold start, 
men jeg er begejstret for at komme i gang. Jeg 
ved hvor jeg skal hen. Den første post er nemt 
fundet, og på min vej derhen møder jeg nogle 
på mountainbike. Jeg begynder at få en ro i 
xxxxx 
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Efter løbet - som Nicholaj så 
dramatisk har beskrevet - kom 
der flere til, og vi gik i gang 
med frokosten i undermessen. 
 

Det var som sædvanligt med 
god medbragt mad, en rigtig 
god stemning, god ro og orden 
og med en enkelt noget disso-
nantisk sang. 

men - - - 
 

     
 

I dette 62. klubmesterskab 
var der - for første gang -  
ikke snaps til frokosten. 

 

Forhåbentligt bliver 
det også sidste gang. 

 
 

 

 
 

 
 

 
maven efter post 2. Alting går strålende, og jeg 
tænker at forsøge post 3 med kompasset. Det 
var en fejltagelse. Jeg taber overblik over tiden  
og pludseligt hører jeg noget rasle bag mig. Jeg 
opdager til min store forbavselse, at det er NEO 
og Peter Werling, og de kommer begge fra 
samme område. Jeg er åbenbart løbet forbi po-
sten uden at se den.  
 
 På vej tilbage kommer min far susende. 
Jeg ved ikke, om det er pigskoene eller terræ-
net, for jeg er vant til at løbe med min far, og 
selvom han altid er en god løber, ligner han én, 
som er helt uovervindelig lige nu. 
 
 Ved post nummer 5 ser jeg min mulighed 
for at indhente de andre. Jeg løber over til ud-, 
xxxxxxxx 

gangen af den store mark, men ser pludseligt 
de to Peter’e løbe direkte mod stødhegnet. Er 
de vanvittige? Men ganske rigtigt, som før er 
det, som om de ældre herrer har fået super 
kræfter i dette terræn. Jeg når ikke at se hvor-
dan, for jeg sætter maksimal tempo på i rase-
rimen, og da jeg kigger op igen, har de begge 
formået at komme over det 120 cm stødhegn. 
 
 Ved stop 9 er jeg overbevist, om at jeg har 
indhentet alle. Jeg er førende løber, tænker 
jeg. Men min glæde bliver hurtigt erstattet af 
forvirring og en lille smule angst. Jeg kan ikke 
høre nogen, er det fordi, er jeg ,det forkerte 
sted? Jeg kigger på kortet igen og en gang til 
bare for at være sikker, men nej den er god 
nok. Posten burde ligge lige heromkring. 
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Årets vinder modtager den vel-
pudsede Kaare-pokal fra sidste 
års vinder. 

 

Pokalen bærer navnene på alle 
klubmestrene siden 1976. Æl-
dre vindere kan findes i histo-
riebogen 1981-2011 
 

 Den lille sti er ikke til at finde, og når jeg går 
ind i skoven, kan jeg se de to søer, som er vist 
på kortet. Jeg går lidt frem og lidt tilbage og 
spilder en masse tid. Til sidst finder jeg noget, 
der minder om en sti. Jeg bliver frustreret, da 
jeg ikke ser nogen post og beslutter mig for at 
løbe tilbage til et opfang. Men på vej tilbage fra 
den “såkaldte” sti får jeg øje på den lille orange 
post. En kort sejr og en kort følelse af stolthed.  
  
 Videre til næste post.  
 
 Jeg ser ikke nogen af de andre løbere re-
sten af løbet, men jeg møder mountainbike cyk-
listerne godt og vel 3 gange igennem mit løb. 
Den 3 gang stopper de og hepper. Det er en 
fornem opførsel, som folk har i skoven. Folk er 
glade og aktive og det smitter vel af på hinan-
den. Sådan lyder min tese i hvert fald. 
 

 Jeg er rimeligt udmattet, da jeg endelig fin-
der sidste post, og så løber jeg ellers afsted 
mod huset. Da jeg kommer derned, ser jeg ti-
derne på mange af de andre.  
 
 Det blev desværre ikke mit trofæ i år.  
 

Nicholaj Wester 
 

 
 

1 Christian Saxe 41.07 

2 Peter Wester 42.25 

3 Peter Werling 51.25 

4 Nicholaj Wester 77.00 

5 Niels-Erik O. Hansen 92.00 

6 Søren & Thomas Andersen 80.10 
   (– 1 post) 

 

 
 
 
 
 

 
 

 

Sct. Hans aften 

Se side 3 og 5 
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Feltsportssektionen har i hele det-
te århundrede - de seneste 24 år - 

leveret formændene til AS, og 
de var selvfølgelig alle tre med til 
klubmesterskabet. 

 
 

XXVIII 3849 Aksel 
Munk Iversen 

X formand (2012-22), 

som var banelægger 

til dagens klubmester-
skabsbane. 

 

XXIX 4125 Peter Michael Wester 
 Høje Formand (2022-   ), 

som blev nr. 2 i løbet, kun 1 min. 18 
sek. efter klubmesteren. Han holder 
formandspokalen, som er til minde 
om AS’s første formand. C.E.Th. 
Hansen (1861-62). 

 

 

XXVII 3740 Erling Heidler 

 X² formand (2000-12), 

som på grund af nært 
forestående hofteopera-
tion måtte støtte sig til 
en stok. 

 

 
 
 
 

  
8 

 
 

 Gymnastikpokaler m.v.  
status efter indbrud på Høje Sandbjerg 

 
På basis af daværende formand Erling Heidlers 
registrering i ca. 2012 af pokaler m.v. og over-
dragelse til opbevaring på Høje Sandbjerg kan 
konstateres, at følgende med relation til gym-
nastik er stjålet og formentlig ikke dukker op 
igen:  
 

a) Kaptajn Mølgaards Ærespræmie, 
 

b) AS - For tjeneste i Korps og møde ved 
Gymnastikken 1915-16. 

 

 
 
 
c) Prämie for Legemsøvelser (4. alm. danske 

Skytte og Gymnastikfest, Nyborg 1881), 
 

d) Vandrepokal Holdgymn. ml. AS og H’ør 
Idr.fore. (vundet af AS hvert år fra 1936-
40), 

xxxxx 

(fortsættes) 
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e)  LS af 1817 og AS (Inskr. Vindere 1949-
1953). LS betyder måske Landsstævne. 
(Men i 1817 eksisterede AS ikke!) 

 
 Ærgerligt med Kaptajn Mølgaards vandre-
pokal, som jeg selv havde den ære at modtage. 
 
 To vandrebægre "For fin form" 1913-33 
hhv. 1934-73 undgik den triste skæbne, idet de 
var taget ud af flyttekassen for aflevering til 
Gymnastikinspektionen, som imidlertid gerne så 
dem opbevaret i foreningen, da tiden var løbet 
fra dem!  
 

 De er fortsat i X²-formandens varetægt. 
 

 
 
 Vandrebæger ”For fin Form” blev tildelt 
den mest stilfulde gymnast, der blev optaget 
som senior-redskabsgymnast ved den årlige 
optagelseskonkurrence. 
 
 Gymnastikinspektionen er i besiddelse af 
følgende, andre pokaler, jf. foto : 

 
a) Vandre-tin-sovseskål udsat af ASSF 

15.11.1947 til årlig holdkonkurrence mel-
lem ”Herakles”, Nykøbing F. og AS i 5 år. 
Den forening, der vinder flest gange, får 
den til ejendom, står der i følgeskrivel-
sen. Skålen er uden vinderindgraverin-
ger og har muligvis aldrig været i cirkula-
tion. 
 

b) Mac’s Handicap Vandrepræmie, 1947- 
84,  

c) Recktorbægeret 1942-82, vandrepræmie 
for flest gange til træning i forløbne sæ- 
son; det blev modtaget fyldt med Havana- 
cigarer og gav ret til at tage først af smør-
rebrødet, 

d) 2. præmie til Seniormesterskab, ”Sinke-
pokalen”, 1966-81 skænket af Kai Mac-
holt ved hans 50 års seniorjubilæum 
1966. 

 

 Gymnastikinspektionen råder p.t. over 
Krafts Pokal (Kammeratskabspokalen), som 
hvert år til juleafslutningen tildeles en god 
kammerat/motionsgymnast, der ikke har haft 
den før! Da der ikke var mere plads til grave-
ring, blev pokalen suppleret med et sølvfad, så 
gravering kunne fortsætte.  
 

    
 
 Oprindeligt medfulgte Krafts bronzemedal-
je (senioroptagelse) fra 1896, men det hele 
blev stjålet en nytårsnat hos den daværende 
indehaver. Pokal og fad blev eftergjort inkl. 
grave-ringer (forsikringssag), men medaljen 
blev ikke erstattet af "ny" medalje! 
 
 Sluttelig råder gymnastikinspektionen over 
Aage Bruun-pokalen, som hvert år tildeles den 
gymnast, der stiller sit hjem til rådighed eller 
på tilsvarende vis skaffer husly for juleafslut-
ningen med de traditionelle Gule Ærter el. lign.  
 

 

/3098 
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Sommerafslutning 
16. maj 2023 

 

 
 

Fra venstre: 

 Leif Berg Sørensen 
 Gymnastiklærer 

 Michael Tholander 

 Benni Rossen 

 Kaj Lauritzen 

 Viggo Neble Jensen 

 Ole Leitorp 

 Keld Serup 

 Steen Vestergaard Andersen 

 Peben Neistgaard Hansen 

 Bent Niebling 

 Frank Dahlgaard 

 Bent Bünning 

 Uve Vesterbrandt 

 Erik Hermansen 

 Jørgen R Elkjær 

 Peter Martin Lund 
 Gymnastikinspektør 

 
Fremmødet har fortsat været tilfredsstillende 
med som regel mere end 10 deltagere pr. 
træningsaften. 
 
 På Korsager Skole er renoveringsarbejder-
ne trukket ud, og vi blev derfor tildelt fortsæt-
telse af fredagsgymnastikken efter 1. april på 
Kirkebjerg Skole - samt 3 fredage i juni. Det 
var meget kærkomment, da der i april og maj 
har været 3 hhv. 2 aflysninger om tirsdagen 
på Husum Skole samt fredagsaflysninger i 
forbindelse med verdens sidste St. Bededag 
og Kr. Himmelfartsdag.  
 
 Trods den forlængede træningssæson holdt 
vi fast ved "sommerafslutning" medio maj, så 
d. 16. maj fortsatte vi efter gymnastikken til 
Høje Sandbjerg for at spise smørrebrød m.m. 
samt hyggesnakke, herunder takke hinanden 
for trofast fremmøde og sammenhold til fælles 
bedste. 
 
 Tak tilfaldt som sædvanligt også vor aldrig 
svigtende instruktør Leif, der i år også modtog 
en portion fra "Retoucheringslegatet". Det blev 
for mange år siden indstiftet af en nu ældre 
gymnast, der dengang spøgte med egen 
tyngdepunktsplacering på Leifs jævnlige foto- 
xxxxxx 

 

 
optagelser af holdet, men som åbenbart nu 
accepterer kroppens udvikling og støtter Leifs 
historieskrivning. 
 
 Vi var 16 på Bjerget og sluttede ved 22-
tiden. 

/3098 
 

 
 

Peter overrækker legatet til Leif 
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Vinterterrænskydninger 
Kalvebod - 2022/2023 

 

I denne sæson deltog i alt 11 
AS'ere én eller flere gange i dis-
se velbesøgte skydninger. 
 
 I lighed med de foregående 
år blev AS desværre 'slået på 
målstregen' af Ramløse Skytte-
forening og blev så nr. 2 i hold-
konkurrencen. Holdresultatet ud-
regnes som de bedste 5 ud af 6 
skydninger (et hold er 4 navngiv-
ne skytter). 
 
 4211 Mackintosh, der har 
holdt en pause i riffelskydningen 
på adskillige år, viste sig ikke at 
have glemt kunsten at ramme 
plet, for han blev 'Dagens Mand' 
(bedste resultat i alle klasser) på 
den sidste skydedag ! 

 
 

De, der flest gange havde været på holdet: 

 3793 Hammer, 3745 Scheibye,  
  4501 Bannow og 3898 Worsaae 

 

 3793  Hammer 
 

       
 

3745 Scheibye vandt 
seniorklassen 

3898 Worsaae blev nr. 4  
 

      (og 3793 Hammer nr. 7) 

4501 Chr. Bannow  
blev nr. 1 i klasse 2 
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Samlede resultater 
 1. Vinter 2. Vinter 3. Vinter 4. Vinter 5. Vinter 6. Vinter Total 

 08-okt-

2022 

12-nov 10-dec 07-jan-

2023 

10-feb 18-mar (4 bedste) 

Klasse 2        

4501 Chr. Bannow  23 28 27 24 22 102 

4653 Rune Junker 21 24   21 20 86 

3901 Per Bannow 15  23 9 21 16 75 

4195 Datcu 22 18     40 

4230 Hvamstad  27     27 

Senior 
       

3745 Finn Scheibye 29 27 27 25 27 29 112 

3898 Worsaae 21  27 23 25 22 99 

3793 Hammer 24 25 22 21 18 26 97 

4211 Mackintosh      30 30 

Åben klasse 
       

4721 Michael O.-Lenum 12 21  9 17  59 

4188 Antonius   17 19 14  50 

        
 

 

Skydeprogram langdistance - maj-juni 2023 
 

 
 

Træningstid lørdag kl. 13.00 - 16.00, hvor vi mødes på 200m eller 300m banen afhængig af dagens 
skydning. Vi har op til syv baner til rådighed og kan tilkøbe ekstra, hvis der er trængsel. 
 

 Efter skydningen mødes vi i SKAK-huset, hvor vi over en kop kaffe rengør våben, diskuterer 
træningsmetoder, resultater samt løst og fast. Ammunition til medlemspris kan efter aftale købes 
hos undertegnede. 
 

 Deltagelse i DGI og DSkyU åbne stævner indgår i skyttekongeskydningen, men tæller kun til 
foreningens pokalskydninger, hvis skydningen er skudt på foreningens træningsdag. Efter aftale 
med Morten Hammer kan skydninger til pokalskydninger og skyttekongeskydningen i enkelte tilfæl-
de skydes søndag. 
 

 Der bliver ikke udarbejdet en officiel vagtliste, men hvis jeg ikke selv er på banen kl. 13.00, afta-
ler jeg nærmere med en anden AS skytte. 
 

Med skyttehilsen og vel mødt! 
3745 Finn Scheibye 
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Referat af generalforsamlingen 
(fortsat fra side 7) 

 

 
 
 2023 er nu 1/3 henne, der er gennemført de 
sædvanlige aktiviteter sektionsvis og fra felts-
portssektionen et intro biathlon-orienterings-
arrangement. Inden for de kommende uger har 
aktivitetsudvalget planlagt et introduktionskursus 
for nye medlemmer. Det bliver interessant at se, 
hvordan nye medlemmer finder deres plads hos 
os, i betragtning af, at mange er yngre og ser på 
foreningen anderledes end den medlemskreds, 
som AS tidligere har rekrutteret. Skal der gøres 
noget her - fra bestyrelsen eller sektionens 
side? 
 
Frivillighed - det vil vi drøfte. Det bør være mere 
klart, at medlemskab forpligter, og at det er beg-
ge veje. 
 Høje Sandbjerg lejren er vores unikke mø-
dested og fælles samlingspunkt. Hvad gør vi 
her? Ja, næste gang I kommer her, er der ny 
port og alarmsystem. Vi må sikre, at værdier, 
som er unikke for AS, passes på, og at med-
lemskredsen skal hjælpe, når lejren vedligehol-
des. 
 
 Dermed afsluttedes formandens suppleren-
de bemærkninger til beretningen. 
 
 
 Dirigenten bemærkede, at sekretærposten, 
som ikke var blevet besat ved sidste års gene-
ralforsamling, i perioden er blevet overtaget af 
3682 Søren Andersen. 
 

 Præsentationen gav anledning til følgende 
spørgsmål: 

 
3276 Johan Goth:  

 Hvordan er vores betingelser fremover for 
at komme på Bjerget? 

 
Besvaret af Sandbjerginspektøren: 

 Der installeres ny port med kodelås (ta-
statur) 11. maj. 

 Medlemmer vil modtage kode. Andre 
brugere kan få adgang ved åbning af por-
ten indenfor et aftalt tidsrum.  

 Sandbjerginspektøren kan betjene porten 
hjemmefra.  

 Aktivitetskalender angiver, om lejren er 
optaget. 

 
 
Ad 3. Kassereren forelægger det reviderede 
regnskab til godkendelse.  
 
Dirigenten fik forevist originalregnskaberne un-
derskrevet af alle bestyrelsesmedlemmer og 
revisorer. Kassereren udleverede og gennem-
gik regnskaberne. 

 
Akademisk Skytteforening 
 
Indtægter 

 Kontingent aktive er højere end sidste år 
på grund af de mange nye medlemmer 
og den store interesse for at lære at sky-
de. 

 Øvrige tilskud kommer fra Ove Popp 
Poulsens fond for Akademiske Skytter, 
De Akademiske Skyttefonde og tilskud 
fra Københavns Kommune. 

 
Udgifter aktiviteter 

 Inspektionernes udgifter afhænger me-
get af stævneaktiviteterne, og de svinger 
derfor meget fra år til år. 
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Forsnak. Kassereren, X-formanden, sekretæren, 

X²-formanden, skydeinspektøren, formanden 

Spisning: Gymnastikinspektøren 
forklarer menuen: Skipperlabskovs 

 
 

 Sandbjerg regnskabet har igen givet et 
pænt overskud. 

 Bladet er blevet væsentligt dyrere, dels 
på grund af stigende priser, og dels fordi 
skribenter har været flittige. 

 
Udgifter administration 

 Er som sidste år. 
 
Resultat 

 Et overskud på kr. 56.163, som overfø-
res til kapitalkontoen. 

 
Balancen  

 Foreningen har en særdeles pæn aktiv-
masse og egenkapital. 

 
 Der var ingen bemærkninger til regnskabet 
blev godkendt. 
 
De Akademiske Skyttefonde 

 Regnskabet er som tidligere år. Der er 
udloddet kr. 4.000 til AS.  

 
Ove Popp Poulsens fond for Akademiske Skyt-
ter 

 Der var et nettoresultat på kr. 271.308. 
Der er udloddet kr. 380.000 til Akade-
misk Skytteforening. 

 
 
 

Se regnskabet på side 26-27. 

Ad 4. Behandling af indkomne forslag.  
 
Foreningen har ikke modtaget forslag.  

 

 

Ad 5. Kassereren forelægger budget til 
godkendelse.  
 
Budgettet fremgår af side 8 og side 11 i regn-
skabet.  

 Der er budgetteret med uændret kontin-
gentsats i 2023 og kontingentindtægter 
svarende til sidste år. 

 Under øvrige tilskud er der budgetteret 
tilskud fra De Akademiske Skyttefonde, 
Popps Fond og Københavns Kommune. 

 Der er budgetteret med et aktivitetsni-
veau som i 2022. 

 Budgettet viser et underskud på tkr. 42, 
som vil blive taget fra kapitalkontoen. 

 
Det bemærkedes, at der forventes et la-
vere tilskud fra Københavns Kommune 
p.gr. af for lille opkrævning af husleje 
igennem en periode. 

 
 

Ad 6. Fastsættelse af kontingent jf. § 8.  
 

Bestyrelsen foreslår uændrede kontingentsat-
ser for 2023-24. 

 
Halvårligt: Til og med 24 år kr. 270 

 25 til og med 65 år kr. 370 
 Over 65  kr. 270 
 Passive  kr. 150 
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Resultatopgørelse for tiden 1. januar 2022 - 31. december 2022 
 

  Budget Budget 
   2021 2023 2022 
   (1.000 kr.) 
 
Indtægter Kontingenter, aktive 213.710 197 210 200 
 Kontingenter, passive 9.750 11 10 11 
 Renteindtægter 2.854 3 19 11 
 Øvrige tilskud 46.278 35 69 131 
 Øvrige indtægter            1.340 0 0 0 
 

Indtægter i alt  273.932 246 308 351 
 
Aktivitets- Skydesektionen 74.531 119 130 200 
omkostninger Gymnastiksektionen 9.390 7 9 10 
 Feltsportssektionen 30.452 17 50 78
 Hjemmeværn 1.358 1 1 2 
 Sandbjerginspektionen – 30.235  – 65 30 – 24 
 Stævner, konkurrencer og øvrige aktiviteter 26.355 3 20 30 
 Bladet        60.352 30 60 50 
 

 Aktivitetsomkostninger i alt      172.203 112 300 346 
 
Administrations- Forsikringer 19.643 19 20 19 
omkostninger Gaver, præmier m.v. 3.734 1 5 5 
 Mødeudgifter 2.972 1 3 4 
 Øvrige administrationsomkostninger       19.217 19 22 29 
  

 Administrationsomkostninger i alt       45.566 40 50 57 
 

Udgifter i alt  217.769 152 350 403 
 
Årets resultat         56.163 94 – 42 – 50 
Der disponeres således: 
 Overførsel til kapitalkonto        56.163 94 – 42 – 50 
 

 
 

 
Revisionspåtegning: Konklusion 
 
Der er ikke konstateret fejl og mangler i præsentationen og indregnin-
gen af oplysningerne i regnskabet eller i forhold til anvendt regnskabs-
praksis. 
 

Det er derfor vores opfattelse, at det er overvejende sandsynligt, at 
regnskabet er retvisende, og at det er udarbejdet i overensstemmelse 
med Foreningens vedtægter. 
 

Budgettet er ikke revideret. 
 

1. marts 2023 
 

 Hans Jørgen Vaaben Morten Hammer 
 Regnskabskyndig revisor Kritisk revisor 
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Balance pr. 31. december 2022 - Aktiver 
   31/12 2021 
Anlægsaktiver    (1.000 kr.) 
 

 Materielle anlægsaktiver: 
 Ejendommen matr. nr. 6 g, Holte by, Søllerød 1  - 
 (Knt. ejendomsværdi senest pr. 1/10 2018 
 udg. kr. 2.750.000 heraf grundværdi kr. 1.190.400) 
 

 SKAK-huset, Selinevej, 2300 København S 1  0 
 (Opført på lejet grund. AS ejer 1/3 af huset. 
 

 Inventar             1 3 - 
 

 Finansielle anlægsaktiver: 
 Obligationsbeholdning 
    Nom kr. 148, anskaffelsessum 56  0 
    Opskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2022             1 57 0 
 

 Aktier, Danske Bank  
    1520 stk., anskaffelsessum 91.672  92 
    Opskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2022   117.024    208.696 80 
 

 Investeringsforeninger 
    DI Euro Invest Grade 1053 stk. 99.966  0 
    DI Danske Indeksobligationer 1103 stk. 101.692  0 
    DI Global Indeks DKK 1545 stk. 199.875  0 
    DI USA Indeks DKK 2986 stk. 199.913  0 
    Nedskrivning til kursværdi pr. 31. dec. 2022 – 56.075 545.371 0  
 

 Anlægsaktiver i alt     754.371 172 
 

Omsætningsaktiver 
 

 Beholdning af ammunition  91.732 100 
 Tilgodehavender, debitorer  26.100 18 
 Likvide beholdninger     613.038 797 
 

 Omsætningsaktiver i alt     730.870 915 
 

Aktiver i alt   1.484.997 1.087 

 
Balance pr. 31. december 2022 - Passiver 

   31/12 2021 

(740.0 kr.) 
 

Egenkapital Kapitalkonto  709.306 653 
 Opskrivningshenlæggelse      60.949 80 
 

 Egenkapital i alt     770.255 733 
 

Hensættelser Hensatte midler fra Popps fond     700.000 350 
 

 Hensættelser i alt     700.000 350 
 

Kortfristet gæld Omkostningskreditorer mv.        14.742 4 
 

 Gæld i alt        14.742 4 
 

Passiver i alt      1.484.997 1.087 
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Klar til generalforsamling 
- dirigent, formand, refe-
rent og deltagere er på 
plads - næsten 
 

 

 
Ad 7. Valg af bestyrelse, jf. § 11.  
 

Bestyrelsen var villig til genvalg, og der 
fremkom ingen modforslag. 
 

 Formand - 4125 Peter Wester.  

 Sekretær  - 4682 Søren Andersen.  

 Næstformand   

 4276 Palle Skovhus Jensen.  

 Kasserer - 3448 Bo Scheibye.  

 Sandbjerginspektør - 3801 Birger Hoff 

 Skydeinspektør -  3745 Finn Scheibye.  

 Gymnastikinspektør 

 3098 Peter Martin Lund.  

 Feltsportsinspektør - 4431 Christian Saxe.  

 Inspektør for HJV-sektionen 

 4244 Martin Larsen. 
 

Bestyrelsen blev genvalgt med akklamation. 
 
 

Ad 8. Valg af 2 revisorer og 1 revisorsupple-
ant, jf. § 25.  
 

Bestyrelsen foreslog genvalg således:  

 Sagkyndig revisor 
 3990 Hans Jørgen Vaaben.  

 Kritisk revisor     3793 Morten Hammer. 
Suppleant          3612 Svend Mørup.  

 

De foreslåede blev genvalgt med akklamation. 
 
 
Ad 9. Valg af repræsentanter til organisati-
oner uden for Akademisk Skytteforening.  
 
De Akademiske Skyttefonde 

 I bestyrelsen er Akademisk Skyttefor-
ening repræsenteret med følgende 3 fa-
ste medlemmer og et valgt medlem. 

 formanden,  

 næstformanden,  

 kassereren  og 

 et valgt medlem. 
 

Bestyrelsen foreslog genvalg af:  

 4185 Steen Vestergaard Andersen.  
 

Han blev genvalgt med akklamation. 
 

 
 

 

 
 
 
 
 
 
Der lyttes  
andægtigt 
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Ove Popp Poulsens Fond for Akademiske 
Skytter 

 I bestyrelsen er Akademisk Skyttefor-
ening repræsenteret som følger: 

 formanden,  

 Sandbjerginspektøren og  

 skydeinspektøren. 
 
 

Ad 10. Eventuelt 
 

3612 Svend Mørup forespurgte 
 

 Hvorfor er kranseophængningen ikke 
blevet nævnt i formandens beretning ? 

 Svar: Formanden: Emnet vil blive 
taget op af bestyrelsen. 

 

 Hvorvidt Sekretærens e-mail adresse 
igen virker ? 
 

 Svar: Næstformanden: Sekretæ-
rens e-mail adresse har i en perio-
de været ude af funktion. Er nu ud-
bedret. 

 

Der var ikke yderligere bemærkninger. 
 

Dirigenten takkede for god ro og orden og 
afsluttede generalforsamlingen kl. 20:20. 

 
Referent: 4682 Søren Andersen 

 
 

 
3740 Erling Heidler 

Dirigent 
Foto: Patrick Munk Welford 

 

 
 

 

Formandens beretning for 2022 
Kunne læses på hjemmesiden forud for generalforsamlingen. 

Bilag til referatet - se side 6-7 og 24-29 
 
 

 
I januar 2022 blev den traditionelle Nytårskur 
aflyst som følge af Corona restriktioner. Den 
31. januar 2022 besluttede regeringen efter 
indstilling fra Epidemikommissionen at ophæ-
ve restriktionerne, og dermed kunne forenin-
gen gå i gang med at planlægge og gennem-
føre de traditionelle aktiviteter i regi af skyde-, 
feltsports-, gymnastik- og hjemmeværns-
sektionerne. Særlig opmærksomhed fik AS/P7 
konkurrencen i juni måned, da foreningen som 
arrangør gerne ville markere sig positivt. 
 
 Året 2022 var endvidere året, hvor 3849 
Aksel Iversen efter 10 år som formand, beslut-
tede at afgå. Den øvrige bestyrelse, Sand-
bjerginspektøren, revisorer og suppleanter 
blev genvalgt og har givet mig betydelig støtte 
gennem året. Tak for det! 
 
 Beretningen 2022 udsendes forud for ge-
neralforsamlingen, hvilket muliggør, at forenin- 
xxxxxx 

gens medlemmer har tid til at bearbejde de 
mange detaljer, og jeg under generalforsamlin-
gen kan trække forhold frem, der rækker frem-
ad. Den udsendte beretning følger det format, 
der er brugt hidtil. 
 
 

Ad 2. Formanden aflægger beretning 
 
Ét medlem er i 2022 afgået ved døden:   
 

 2077 Per Gösta Heikel Vinther, august 
 

Æret været hans minde. 
 
 
Foreningen havde pr. 31. december 2022 i alt:  
 

 Medlemmer 332 (+20) 

 Ny tilgang 52  

 Udmeldte m.m. 31 

 Døde 1 
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fordelt på: 
 

 Aktive mænd  244 

 Aktive kvinder  51 

 Passive  36 

 Livsvarige  2 
 

 Medlemskab i en del af året tæller som ak-
tivt medlemskab.  
 
 Medlemmerne fordeler sig på sektionerne 
således: 
 

 Skydning  275 

 Gymnastik  24  

 Feltsport  39 

 Hjemmeværn  36  

 Sandbjerg  13  

 Uden sektionstilknytning  6  
 
 En del er tilknyttet flere sektioner.  
 

 Foreningen har i beretningsåret haft en 
medlemsfremgang på 20. Hovedparten af til-
gangen - ja, næsten alle - er tilgået skydesektio-
nen, hvilket jeg vurderer skyldes sektionens ak-
tive opfølgning på henvendelser samt et godt 
introduktionsprogram. 
 
 
Foreningsarrangementer 

 

 Generalforsamling med spisning 
 17 deltagere 
 

 Sct. Hans aften med spisning og bål 
 39 deltagere.  
 

 AS/P7 konkurrence med spisning 
 30 deltagere 

 
 
Skydesektionen 
 
Corona 
 
Fra januar 2022 var der i praksis ikke længere 
Corona restriktioner for indendørs skydning. 
 
Antal skydere 
 
På grund af nedlukninger i Corona perioden var 
der i løbet af 2020 og 2021 opsamlet et stort 
xxxxxx 

antal mailadresser på interesserede i at prøve 
at skyde. Det var medvirkende til en ekstraor-
dinær stor tilgang af nye skydere i første halv-
år af 2022. 
 
 Pr. ultimo 2022 kunne AS indberette et 
samlet antal aktive skytter til det Centrale For-
enings Register medlemmer på 264 medlem-
mer mod 226 medlemmer i 2021. 
 
Skydeaktiviteterne  
 
Den højere aktivitet i DGI-byen gav sig natur-
ligvis udslag i et væsentligt højere antal skyd-
ninger end i 2021. Patronsalget i DGI-byen 
udgjorde således 1.400 æsker salonpatroner 
á 50 skud svarende til 70.000 skud til en pris 
på ca. 44 t.kr. 
 
 Deltagelsen i langdistance skydningerne 
lå på niveau med 2021. Skyttekongeskydnin-
gen blev gennemført af 6 deltagere, der opnå-
ede tre guldmedaljer og tre sølvmedaljer. 
 
 Der var tæt opløb mellem de tre guldme-
daljetagere med kun 1 point mellem skytte-
kongen Ola Hvamstad og Finn Scheibye på 
andenpladsen, som igen kun var 4 point foran 
Christian Bannow på tredjepladsen. Et kæm-
pestort til lykke til Ola, som hjemfører skytte-
kongeskærfet for første gang! 
 
 Feltskyttepokalen blev vundet af Christian 
Bannow. XXX-pokalen, blev vundet af Finn 
Scheibye. Foss-pokalen blev vundet af Ola 
Hvamstad med tre 1. pladser som også var 
årets tre bedste tællende skydninger. Collet 
pokalen blev vundet af Per Bannow. Morten 
Hammer vandt Poul Glesners mindepokal og 
feltskyttepokalen.  
 
 Det samlede salg af langdistance ammu-
nition udgjorde i 2022 ca. 150 æsker til en 
samlet pris på 41. t.kr. 
 
 25 m pistolskydningen led i 2022 - som i 
de foregående år - under, at der ikke er en 
dedikeret leder af aktiviteten. 
 
 Efter aflysninger i 2020 og 2021 blev den 
traditionsrige skydning mod P7 Skytte- och 
Idrottsförening afviklet i København. De to ba-
neskydninger blev begge suverænt vundet af  
xxxxx 
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Anders Petersson. Chr. Bannow endte i den 
samlede baneskydning på en fornem 2. plads. 
Terrænskydningen blev også vundet af Anders 
Petersson, som dermed genvandt Agnetes hæ-
derspris. Holdskydningen på bane blev vundet 
af AS, mens vi led et forsmædeligt nederlag på 
terrænskydningen, hvor de fire bedste skytter 
var fra P7. 
  
 Foreningen ejer ved udgangen af 2022 i 
alt 93 våben, hvoraf 57 er pistoler og revolvere.  
 
Stævneresultater 2022 
 
Kjøbenhavns Skytteforening afholdt løbet af 
vintersæsonen 6 geværterrænskydninger med 
deltagelse af gennemsnitligt 6 skytter fra AS. 
AS-holdet blev nr. 2 i holdkonkurrencen og Finn 
Scheibye vandt den individuelle konkurrence i 
senior klassen. 
 
 Ved Københavns Skytte Forbunds uden-
dørs mesterskaber deltog fem pistolskytter fra 
AS. Finn Scheibye vandt senior 3 klassen (over 
70 år) på standardpistol. To riffelskytter fra AS 
på 50 m riffel. Christian Bannow vandt halvmat-
chen med nydelige 535 p. og blev nr. tre i 60 
skud liggende. På 300 m deltog AS med tre 
skytter. Finn Scheibye vandt seniorklassen på 
halvmatch - 20 skud liggende, stående og knæ-
lende. 
 
 Ved Dansk Sportsskytte Forbunds danske 
mesterskaber, der blev afholdt på Københavns 
Skyttecenter, vandt Andreas Hansen det dan-
ske mesterskab i Open klassen for anden gang 
i træk. Andreas vandt i suveræn stil 7,5 % -
point bedre end nr. to i klassen. Samtidig blev 
Andreas også nr. 1 ud af de 219 skytter i alle 
klasser, der gennemførte konkurrencen. Kæm-
pestort til lykke til Andreas!  
 
 Ved DGI-Byens åbne 15 m stævne - som 
AS er medarrangør af - vandt Michael Oster-
wald-Lenum skydningen på luftpistol med to-
håndsfatning i klasse 2. Niels Borch Christian-
sen vandt hovedskydningen i klasse 3, ligele-
des med tohåndsfatning. 
 
 Skydesektionen arbejder fortsat for, at flere 
nye skytter kan fastholdes over en længere år- 
række. Herunder at nogle flere vil vise interesse 
for de udendørs discipliner på Kalvebod. 

Feltsportssektionen 
 
Årets aktiviteter og resultater:  

 

 7. maj - Klubmesterskaberne i 
orienteringsløb 

Birger Hoff var banelægger ved året 
klubmesterskab i orienteringsløb, og 
havde lavet en 4,4 km lang bane med 13 
poster, hvor sidste stræk indeholdt et 
langt og udslagsgivende delstræk.  
Fire personer stillede op. Peter Werling 
blev årets klubmester ca. 2 minutter for-
an Nis Schmidt og med Aksel Iversen og 
Niels-Erik Ottesen Hansen på de følgen-
de pladser. 

 

 19.-20. maj - DM Feltsport på Bornholm 
Med et par års forsinkelse blev Dan-
marksmesterskabet (DM) Feltsport af-
holdt på Bornholm. 
 
AS stillede med i alt 9 deltagere, og ud-
gjorde dermed 33% af de i alt 27 delta-
gerne. I dameklassen Janni Fischer. Æl-
dre old boys Jørgen Nielsen. Veteran I 
Carsten Sveding, Christian Saxe, Jørgen 
Pedersen, Nis Schmidt og Peter Wester. 
Veteran II Birger Hoff og Kai Willadsen.  
AS’ere, der markerer sig i disciplinerne:  

 
Skydning  

Jørgen Nielsen 4 point, Christian Saxe 
5 point.  

Håndgranatkast  
Carsten Sveding og Jørgen Pedersen 
begge 8 point.  

Afstandsbedømmelse  
Janni Fischer 2 point og Jørgen Niel-
sen 4 point.  

Kortlæsning  
Christian Saxe og Nis Schmidt 0 point. 

 
Janni Fischer 

1. plads i Old Girls (OG) 
Jørgen Nielsen 

1. plads i Ældre Old Boys (ÆOB) 
Christian Saxe 

1. plads i Veteran I (VET-I) 
Kai Willadsen 

2. plads i Veteran II (VET-II) 
Holdet vandt holdkonkurrence i 

YOB/ÆOB/VET 
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 11. juni - AS-P7 
AS stillede med Christian Saxe, Jørgen 
Nielsen, Jørgen Pedersen, Nis Schmidt, 
Peter Wester og med Janni Fischer som 
reserve. 
 

Birger Hoff og Niels-Erik Ottesen Hansen 
havde lavet nogle udfordrende skydninger 
- fra svært til ekstrem svært, men det slog 
ikke Nis Schmidt ud, som ’kun’ fik 19 p.  
Vagn Laursen havde lavet nogle regulære, 
men også svære udfordringer i afstands-
bedømmelse og kortlæsning.  
 

Nis Schmidt havde dagens bedste af-
standsbedømmelse med 2 point, og i kort-
læsning fik Christian Saxe 3 point og Jør-
gen Nielsen 7 point. 
 

Peter Werling havde lavet et god og udfor-
drende 7 km orienteringsløb i Gribskov.  
 

Sluttelig gennemførte vi håndgranatkast på 
de nye/forbedret kastemål - på afstande 
tilsvarende veteranklasserne ved DM 
Feltsport. Peter Wester delte 2. pladsen 
med 4 point - 2 forbier ud af 15 kast. 
 

Samlet resultat blev:  
Jørgen Nielsen - 1. plads og  
Christian Saxe - 3. plads. 

Jørgen Nielsen, Christian Saxe, 
Nis Schmidt og Jørgen Pedersen  

vandt holdkonkurrencen. 
Christian Saxe 

vandt teknikprisen. 
 

 4.-7. august - WM Biathlon Orientering i 
Tyskland 

Feltsportssektionens mest aktive oriente-
ringsløbere Janni Fischer og Jørgen Pe-
dersen tog turen sydpå til et arrangement 
som måske var tættere på Biathlon end 
Biathlon Orientering konkurrence i både 
sprint og stafet. 
Janni Fischer 

1. plads i W50/Sprint 
Jørgen Pedersen 

3. plads i M60/Klassisk 
 

 21.-23. oktober - DM og Åbent Dansk 
Mesterskab Biathlon Orientering, Aalborg 
Christian Saxe, Janni Fischer, Jørgen 
Pedersen, Lasse Helweg, Kai Willadsen  

og Peter Wester deltog i denne kombine-
ret konkurrence, som på forbilledlig vist 
blev gennemført i Aalborg kaserne øvel-
sesområde.  
 
Janni Fischer og makker 

3. plads i MIX/Stafet 
Christian Saxe og Jørgen Pedersen 

2. plads i OB/Stafet  
Peter Wester og Kai Willadsen 

3. plads i OB/Stafet 
Janni Fischer 

3. plads i OG/Klassisk 
Christian Saxe 

2. plads i VET-I/Klassisk 
Kai Willadsen 

1. plads i VET-II/Klassisk 
Kai Willadsen, Christian Saxe og  

Jørgen Pedersen 
2. plads i hold YOB/ÆOB/VET 

Janni Fischer 
3. plads OG/Sprint 

Kai Willadsen 
2. plads VET-II/Sprint 

 

 3. december - Bøftur 
Sidste års vinder Jørgen Pedersen var 
banelægger ved året bøftur. Dagen star-
tede med en ’tipskupon’, hvorefter løber-
ne blev sendt afsted enkeltvis uden kort. 
Selvom man havde læst instruktionen 
grundigt var der mange overraskelser og 
garvede O-løbere måtte se sig slået af et 
hold med få års erfaring. Det blev såle-
des Søren Andersen og sønnen Thomas 
der løb med førstepladsen. 

 
 Ud over nævnte arrangementer har ’Ug-
len’ været synlig ved mange O-løb og bi-
athlon konkurrencer i såvel udlandet som i 
Danmark, hvor flotte resultater er opnået. 

 
 
 

Gymnastiksektionen 
 
I 2022 har gymnastikken kørt som sædvanlig 
fra januar til og med maj samt fra september til 
og med december. Vi startede på samme må-
de, som 2021 sluttede, nemlig med corona-
pas og/eller negativ test samt mundbind til og 
fra omklædningsrum. Corona-restriktionerne 
ophørte d. 16. januar.  
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 Holdet har bestået af de sædvanlige 
knapt 20 aktive og passive og med beskedent 
fremmøde i starten. Deltagertallet kom hurtigt 
op på de sædvanlige 10 til 14 aktive pr. gang. 
 
 Vor instruktør Leif Berg Sørensen kører 
stort set det sædvanlige program, der dog er 
tilpasset efter de ældre gymnasters formåen, 
som imidlertid, iflg. Leif, er væsentlig højere 
end det, han noterer sig blandt jævnaldrende 
medborgere "ude på gaden". 
 
 Vor traditionelle gymnastik og sociale 
samvær blev meget rost af en neurolog og 
specialist i idrætsskader, som en gymnast for-
talte om i forbindelse med konsultation grun-
det en for længst - grundet ventetid - overstå-
et lidelse. 
 
 Primo januar annoncerede DGI-
Storkøbenhavn et studieprojekt omkring akti-
vering og tilbud til seniorgymnaster, og flere af 
vore gymnaster besvarede spørgeskemaet, 
som alle havde fået tilsendt. Siden har vi ikke 
hørt om projektet. 
 
 Gymnastiksektionen stod for vellykket for-
plejning - forloren skildpadde - til AS's årlige 
generalforsamling. 
 
 Sommerafslutningen fandt sted d. 17. maj 
med smørrebrød og hyggeligt samvær på 
Bjerget efter gymnastikken. Vi var i alt 12 ak-
tive og passive på Bjerget - en herlig som-
meraften. 
 
 I juni fik vi tilsagn om fortsat gymnastik de 
næste 2 år om tirsdagen på Husum Skole. 
Imidlertid fik vi kun tilsagn om ½ time om fre-
dagen på Korsager Skole. I forbindelse med 
efterfølgende søgning af resttider blev det dog 
ændret til det sædvanlige! 
 
 Kort efter start i september var der over-
svømmelse/vandskade på Korsager Skole, 
som medførte aflysninger og flytning til anden 
sal på skolen.  
 
 Senere blev det meddelt, at der skulle ud-
føres renoveringsarbejder på Korsager Skole 
fra nytår, og at vi ville få anvist erstatningssal 
de følgende 3 måneder på Kirkebjerg Skole, 
Vanløse. 

 Skolernes låsesystem blev omlagt i novem-
ber, således at en "hemmelig" kode kan bruges 
af alle indviede fra 15 minutter før til 30 minutter 
efter den tildelte facilitetstid. Alle gymnaster er 
betroet koden, så nu behøver vi ikke have 
vagtpost ved indgangen af hensyn til dem, der 
har haft besvær med trafikken! 

 
 Juleafslutning med Gule Ærter og hygge-
ligt samvær efter gymnastikken blev igen holdt 
hos Jacques Hermann, som bor tæt på Husum 
Skole. Fru Kirstine og han modtog atter Aage 
Bruun- vandrepokalen for det fortræffelige 
værtsskab. Frank Dahlgaard, som igen i år 
havde begået en politisk julesang, modtog 
Kammeratskabspokal og -fad. Leif, værtsparret 
og Frank modtog kønne ord, og der var be-
skedne gaver til Leif og værtinde. 
  
 Vi betaler nu igen leje for gymnastiksale, 
men lejen går tilfældigvis lige op med kommu-
nens tilskud, så resultatet er nul! 
 
 
Hjemmeværnssektionen 
 
Årets højdepunkt var den traditionsrige Bøftur 
som var en stor succes med 35 deltagere. 
 
 
Sandbjerginspektionen 
 
2022 har været et ganske hektisk år med 
mange udlejninger. Foreningen har afholdt de 
traditionelle arrangementer, men vi har des-
værre ikke haft skydninger. 
 
 Der har ikke været kommentarer til vor ny-
ligt rullede Drifts- og plejeplanen 2021-2031. 
 

 Vinterstormene væltede mange træer. I 
skovparceller, som plejes ud fra princippet 
om”næste urørt”, har vi ladet dem ligge, mens 
andre steder, hvor vindfælderne var i vejen, er 
de skåret op til brænde. Derfor afholdt inspek-
tionen to skovryddedage i februar, hvor i alt 8 
medlemmer arbejdede i skoven. 

 
 Brændesalget gik godt, for godt, så vi har 
midlertidigt stoppet for salg af brænde. 

 
 Det åbne område nord nær håndboldba-
nen, vi har fældet de seneste år, er afsluttende 
xxxxxx 
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behandlet med en knusemaskine, så det skulle 
kunne sammenbinde engen med Rafts navle. 
 
 I lejren er sokkelmaling på sydsiden af byg-
ning 1 og 4 frisket op, og væggene i under- og 
mandskabsmessen er nymalet. Komfuret og et 
køleskab har måttet nyanskaffes, sammen med 
bruserhoveder i baderummet. Alle røgalarmer-
ne er skiftet ud. 
 
 Konklusionen er som sidste år, at såvel lej-
ren som øvelsesterrænet står i fin stand. 
 
 
Foreningen mod nye mål  
 
Foreningen står på et godt sportsligt og øko-
nomisk fundament. De kommende år vil besty-
relsen arbejde for, at de mange nye medlem-
mer gennemfører et introduktions-program på 
xxxxx 
 

Bjerget og præsenteres for de muligheder, der 
er i de forskellige sektioner. Bestyrelsen øn-
sker at involvere flere gennem aktivitetsudval-
get.  
 
 Et andet nyt og spændende fælles arran-
gement bliver terrænskydningen i juni måned. 
Arrangementet tjener flere mål; - det er en 
konkurrence mellem sektioner og mellem AS 
og udefra kommende foreninger og militære 
enheder gennemført på forskellige typer af ba-
ner og med forskellige typer af våben med til 
tider høj puls. 
 
 Socialt arbejder bestyrelsen på, at der 
gennem tværgående aktiviteter knyttes bånd 
på tværs. Støt op og lad dig/jer inspirere.  

 
 

Peter M. Wester, formand 
 
 

 
 

 
 

 
 

 

           
 

           
 

Købes hos kontoret 
kontor@as-kbh.dk 

 

 

  Historiebøgerne sælges 
  

Sæt: Historiebøger ( –1911 - udsolgt) 600 kr. 
 

 Ny sangbog 100 kr. 
 Blazermærke 150 kr. 
 Stofmærke 10 kr. 
 Uglenål 50 kr. 
 Sticker Gratis 
 

  

AS-slips (grøn/bordeaux) 
 Silke eller polyester 
 

Købes direkte på 
 www.bensonandclegg.com 
 Slips: Sherwood Foresters 
 

Sæt:  AS-P7  -  90 og 100 år - 150 kr  
 

 Købes hos redakteuren 
 

Brænde fra Bjerget:  
 

 Spørg sandbjerginspektøren 
 4586 7655 sandbjerg@as-kbh.dk 
 

  

mailto:kontor@as-kbh.dk
http://www.bensonandclegg.com/
mailto:sandbjerg@as-kbh.dk
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Porto 
 

Nu til dags er der ikke så mange i Danmark, som bruger porto / 
frimærker til forsendelser. Men der bruges porto til udsendelse 
af kontingentopkrævning fra foreningen, hvis du da ikke allerede 
har tilmeldt dig Betalingsservice eller en anden form for automa-
tisk betaling via din bank. 

 

 Hjælp foreningen og dig selv ved at tilmelde kontingentop-
krævningen til Betalingsservice. Hvordan gør man ? 
 

 Den bedste løsning er nok at gå ind på 
 http://akademiskskytteforening.dk/om-foreningen/bliv-medlem.  
 
 Her er link til Betalingsservice, som er let at udfylde med dine 
data, hvorefter du får opkrævningen automatisk. Hvis du ikke får 
tilmeldt dig inden girokortet udsendes, skal du betale det første 
girokort på ”gammeldags vis”. 

 

 

Gør det hele meget nemmere for dig selv - - og for foreningen. 
 

Tilmeld dig kontingentindbetaling via betalingsservice. 
 
 

 
 

 Ændringer til navn, adresse, telefon, mailadresse 
og evt. udmeldelse skal meldes til kontoret. 

 
 
 

 

Vi har fortsat brug for medlemmer, 
som vil yde en indsats for foreningen. 

 

Kom ud af busken og meld jer, så finder vi 
noget, som interesserer jer og gavner AS. 

 

 

 
 

Bladet kan også ses på www.as-kbh.dk 
et par dage efter deadline. 

 
 

 
  

http://akademiskskytteforening.dk/om-foreningen/
http://www.as-kbh.dk/


 
 
 

Returneres ved vedvarende adresseændring. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 

 
 
 
 
 

Returadresse: Kontoret, Stenløkken 60, 3460 Birkerød 


